

LETTER NUMBER 406

1 1848-10-26
2 Monsieur le Supérieur de l'Institution des Joséphites Collège de la Ste Trinité Louvain

L. st. J. M. J.
Gand 26 8bre 1848.

Monsieur le Supérieur

D'après les nouvelles que vous m'avez données, je conclus que, avec un peu de patience et beaucoup de zèle, vous viendrez à bout des difficultés que présente l'organisation de votre maison. J'en rends grâces au Seigneur, et je réitère mes recommandations de vous adresser fréquemment à lui, par de ferventes prières, afin d'obtenir ce secours d'en haut, sans lequel, vous ne réussirez pas selon les vues du divin Maître.

Voici une lettre dont vous ferez usage prudemment. C'est plus en votre qualité de membre de Conseil, qu'en celle de Supérieur, que je vous la confie.

Mr Benoit doit avoir soin de m'apporter la liste des livres qu'il a emportés de chez moi, et le règlement de ses occupations dont je lui ai parlé. Il aura l'attention de ne pas arriver à Gand, le soir. Les convenances exigent qu'il se rende chez Mr le Curé du Béguinage, avant le soir du samedi qui précède la profession de Mlle Thérèse. Recevez avec l'assurance de mon dévouement, ma bénédiction paternelle.

26 October 1848

To the Superior of the Josephite Institution, the College of the Holy Trinity, Louvain.

Praised be Jesus, Mary and Joseph
Ghent 26 October 1848

Dear Superior,

According to the information you gave me, I conclude that with a bit of patience and a lot of zeal you will succeed in dealing with the difficulties that the organisation of your house presents. I am grateful to the Lord, and I repeat my recommendation to address yourself frequently to Him through fervent prayer, in order to obtain that help from above without which you will never succeed in following the path of the divine Master.

Here is a letter which you must use wisely. It is more in your role as a member of the Council than as a Superior that I am sending it to you.

Mr Benoit must take care to bring me the list of books which he took from me, and the rule for his work which I spoke to him about. He should be considerate enough not to arrive in Ghent in the evening. Circumstances demand that he should arrive at the house of the Parish Priest of the Beguinage before the evening of the Saturday preceding Sister Therese's profession.

With the assurance of my devotion please accept my paternal blessing.